
ANDREEA COMªA, MANAGING DIRECTOR PREMIER ESTATE:

“Reapar noi dezvoltãri rezidenþiale
în Centrul ºi Nordul Capitalei”
Mihaela Panã, DTZ Echinox: “Aviaþiei, Floreasca, Barbu Vãcãrescu -
zone cu proiecte rezidenþiale în derulare”

A
nul 2015 va fi mai bun
decât cel precedent în
c e e a c e pr i v e ºt e
numãrul de tranzacþii

estimate pe piaþa rezidenþialã, este
de pãrere Andreea Comºa, mana-
ging director al companiei “Pre-
mier Estate”.

Domnia sa ne-a declarat cã anul
curent va consemna mai multe
credite acordate prin programul
Prima Casã, comparativ cu 2014
(31.000 de credite faþã de 25.000
credite), conform estimãrii fãcute
pe baza plafonului de garanþii
anunþat de Ministerul Finanþelor.

Totodatã, Andreea Comºa opi-
neazã cã, dacã programul Noua
Casã va fi implementat, va avea un
impact pozitiv asupra creºterii nu-
mãrului tranzacþiilor cu aparta-
mente peste plafonul Prima Casã,
“chiar dacã aºteptãrile în ceea ce
priveºte o majorare spectaculoasã

a numãrului de tranzacþii sunt re-
zervate”.

Doamna Comºa ne-a declarat:
“Vom vedea ºi actori noi pe partea
de dezvoltare rezidenþialã. Investi-
torii care au avut alte puncte de in-
teres în ultimii ani, care nu s-au
concentrat pe segmentul reziden-
þial, dar care deþin în proprietate
terenuri iniþial destinate altor tipuri
de dezvoltare, iau în considerare
demararea unor proiecte reziden-
þiale în zone bine amplasate, cu
preþuri de vânzare medii ºi peste
medie”.

În plus, directorul “Premier Estate”
spune cã noutatea acestui an va fi
adusã de mai multe dezvoltãri rezi-
denþiale în zone centrale ºi de nord
din Bucureºti, spre deosebire de ul-
timii ani, în care majoritatea dezvol-
tãrilor erau la periferia Capitalei.

“Aceste proiecte vor avea un mix
de apartamente, cu adresabilitate

largã cãtre clien-
þii care accesea-
zã P r ima Casã
sau care, chiar
dacã nu se înca-
dreazã în acest pla-
fon, pot accesa un
credit ipotecar pentru
un apartament care se încadrea-
zã la cota redusã de TVA, de 5%”,
apreciazã Andreea Comºa.

Mihaela Panã, DTZ: „Creºte
apetitul pentru construcþia
locuinþelor de lux”

Sfârºitul anului 2014 ºi începutul
anului 2015 au adus schimbãri
semnificative pe piaþa rezidenþialã
de lux, ne-a declarat Mihaela Panã,
directorul departamentului rezi-
denþial al DTZ Echinox, care susþi-
ne cã un numãr important de pro-
iecte au fost demarate sau vor fi
începute în perioada imediat ur-

mãtoare de cãtre
dezvoltatori locali
ºi strãini.

“Se poate obser-
v a o c e r e r e î n

creºtere din partea
cumpãrãtori lor care

sunt interesaþi de achiziþie
atât ca utilizatori finali, cât ºi ca in-
vestiþie”, ne-a spus Mihaela Panã,
subliniind: “Numãrul celor intere-
saþi sã cumpere în scop investiþio-
nal este în creºtere, comparativ cu
anii anteriori de crizã, când astfel
de  achiziþii  lipseau  aproape  com-
plet”.

Reprezentantul DTZ ne-a spus cã,
pe lângã dezvoltatorii locali cu-
noscuþi, a sesizat un apetit crescut
de a dezvolta proiecte noi ºi din
partea investitorilor strãini. „Dacã
pânã acum aceºtia au prospectat
oportunitãþile din piaþa imobiliarã,
în ultima perioadã am asistat la
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tranzacþionarea de terenuri cu desti-

naþie rezidenþialã, ce urmeazã sã

fie dezvoltate în perioada urmãto-

are”, afirmã doamna Panã.

Andreea Comºa ne-a declarat cã

zona de nord a Capitalei a înregi-

strat o serie de proiecte de lux care

nu se încadreazã în niciun program

guvernamental de achiziþie de lo-

cuinþe: “Aceste proiecte de

lux se adreseazã clienþi-

lor care au venituri

foarte mari , atât

români cât ºi expa-

þi care îºi doresc o

locuinþã ce le poa-

te oferi un grad fo-

arte mare de con-

fort sau îºi doresc sã

facã o investiþie mai

atractivã decât plasarea

u nor su m e la banc ã pe nt r u

dobânzi neatractive la depozite”.

Programul Prima Casã,
în continuare un factor
determinant în dezvoltãrile
rezidenþiale

Locuinþele din cartiere precum

Militari, Drumul Taberei, Titan sau

Ghencea rãmân în continuare foar-

t e c ãu t at e , su sþ i ne A nd r e e a

Comºa, care a subliniat cã aceste

unitãþi locative au deja infrastruc-

tura existentã, numeroase facilitãþi

în proximitate ºi pot fi accesate

aproape în totalitate prin progra-

mul Prima Casã.

Doamna Comºa apreciazã cã pro-

gramul Prima Casã a fost factorul

care a stat la baza relansãrii pieþei

rezidenþiale ºi demararea investiþii-

lor în ansambluri de mii de unitãþi

locative de cãtre dezvoltatori.

“Acest program este în continuare

un factor determinant în dezvoltãri-

le rezidenþiale”, potrivit directorului

Premier Estate, care a subliniat: “Un

alt factor major este cota de TVA re-

dusã la 5% pentru apartamentele

care, printre altele, trebuie sã se

încadreze într-un plafon de preþ de

380.000 de lei. Dacã acest plafon ar

fi ridicat la echivalentul a 100.000

de euro în lei la cursul actual, am

asista la o creºtere majorã a numã-

rului de tranzacþii imobiliare ºi la

demarãri suplimentare de proiecte

rezidenþiale de o calitate mai bunã

ºi în zone mai atractive”.

Andreea Comºa considerã cã al

treilea factor important care are un

impact pozitiv asupra pieþei rezi-

denþiale constã în relaxarea condi-

þiilor de creditare din partea bãnci-

lor, mai ales în reducerea avansului

minim ºi a dobânzii la creditele

ipotecare.

Dobânzile mici la depozitele
bancare au impulsionat
plasamentele în achiziþia de
locuinþe

Domnia sa ne-a explicat:

“Dobânzile minime la

depozitele bancare

au determinat atât

c l ienþ i i f inal i sã

a c h i z i þ i o n e z e

apar t am e nt e î n

scop investiþional,

în care obþin un

randament de 2-3 ori

mai bun, cât ºi pe in-

vestitori sã demareze dez-

voltãri rezidenþiale, în care, cu un

management foarte bun al costuri-

lor investiþiei, pot obþine randa-

mente extrem de interesante”.

Preþurile locuinþelor noi se vor

menþine la acelaºi nivel ºi nu vor fi

creºteri semnificative, considerã

Andreea Comºa.

Cel mai mare numãr de ansam-

bluri rezidenþiale se adreseazã

cumpãrãtorilor cu Prima Casã, cea

mai mare cererere de achiziþie

fiind pe acest segment, este de pã-

rere reprezentantul DTZ, care aratã

cã existã un segment al cumpã-

rãtorilor cu venituri peste medie,

dispuºi sã aloce bugete cuprinse

între 150.000 de euro ºi 250.000 de

euro pentru produse situate în zo-

nele ultracentrale ºi de nord ale

Bucureºtiului.

De aceea, dezvoltatorii sunt mult

mai atenþi, atât la suprafeþele inte-

rioare ale apartamentelor, cât ºi la

compartimentarea ºi finisajele lor,

potrivit doamnei Panã, care a adã-

ugat: “Zonele vizate de aceºti cum-

pãrãtori sunt Aviaþiei, Floreasca,

Barbu Vãcãrescu, zone în care sunt

deja proiecte rezidenþiale în deru-

lare. Pentru segmentul rezidenþial

de lux, nu putem sã discutãm de

apariþia unor noi cartiere, ci doar

de imobile exclusiviste care se aflã

în zonele consacrate, precum Pri-

mãverii, Dorobanþi sau Kiseleff”.

Stagnarea achiziþiilor în ultimii 5-6

ani, trendul uºor crescãtor al preþu-

rilor, dar ºi proiectele foarte intere-

sante care au început sã-ºi facã apa-

riþia în piaþa rezidenþialã au repre-

zentat principalele motive care au

impulsionat cererea pentru imobi-

lele de lux, ne-a spus Mihaela Panã.

Domnia sa susþine cã existã o

încredere mai mare din partea cum-

pãrãtorilor sã achiziþioneze aparta-

mente în faza incipientã de con-

strucþie, datoritã preþurilor la care

pot tranzacþiona astfel de produse.

Preþurile
locuinþelor noi se

vor menþine la acelaºi
nivel ºi nu vor fi creºteri

semnificative,
considerã Andreea

Comºa.

Piaþa imobiliarã


